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Puurmanis saavad
lapsed tasuta
paadiga sõita

Lastekaitsepäeva puhul saa-
vad Puurmani lapsed mitte-
tulundusühingu Kursi Selts
paatide ja vesijalgratastega Ped-
ja jõel tasuta sõita.

Üks MTÜ Kursi Selts eestve-
dajatest, ettevõtja Aare Käärsoo
ütles, et lapsed saavad sõita
nelja paadi ja kahe vesijalgrat-
taga.

2009. aasta juuli alguses avas
MTÜ Kursi Selts Puurmanis üle
pika aja taas paatide ja vesijalg-
rataste laenutuse. Tänavu soo-
vib selts veel kaks vesijalgratast
muretseda, taotlus on Leader-
programmi tehtud.

HELVE LAASIK

Kondiauruga mööda
raudteed

Ajal, mil räägitakse kahesajaki-
lomeetrise tunnikiirusega sõit-
vatest rongidest ja mugavast
raudteeühendusest Euroopaga,
tundub dresiini ja kondiauru abil
relsse mööda kulgemine mõistu-
sevastase tegevusena. Ent
sportliku meelelahutuse ja
meeskonnatöö harjutusena on
see igati omal kohal, nagu näitas
Jõgeva linna päevade raames
peetud dresiinivõistlus.

Loe  lk 4

Põllumehed
kavatsevad
palju silo
valmistada

Jõgevamaa põllumehed püüa-
vad kvaliteetse loomasööda saa-
miseks esimese niitega võima-
likult suure koguse silo valmis-
tada.  Söödavarumiseks kavat-
setakse maksimaalselt ära ka-
sutada käesolevaks nädalaks
prognoositavaid päikesepaiste-
lisi päevi.

Tänasest ootab Mustvee kul-
tuurikeskuse teisel korrusel
vastremonditud valgusekül-
lastes ruumides oma luge-
jaid Mustvee linnaraamatu-
kogu.

HELVE LAASIK

Täieliku uuenduskuuri läbi
teinud 110-aastane raamatu-
kogu sai juurdeehitise arvelt
lisaks 105 ruutmeetrit kasulikku
pinda. Raamatukogu renovee-
rimine ja uus sisustus läks kok-
ku hinnanguliselt maksma
umbes 290 000 eurot.

Mustvee linnaraamatukogu
töötajad rõõmustasid siiralt
uute ruumide üle. Juhataja
Laidi Zalekešina näitas uhku-
sega maakonna esimesi lü-
kandriiuleid, kuhu paiguta-
takse raamatukogu arhiiv.

Raamatukogust pääseb ka
rõdule ja sealt avaneb Peipsi
järvele kaunis vaade.

Sisenejat võtab vastu Mar-
gus Loki maal, mis tehtud 1910.
aastast pärit foto järgi. Kuju-
tatud on Mustvee vana puu-
silda ja Jõe tänavat ning loo-
mulikult paistab ka Peipsi.

Heledad ruumid ja
uus mööbel

Rendipinnalt, kus raama-
tukogu vahepeal tegutses, toodi
kaasa vaid raamatud ja arvu-
tid, kõik muu on uus.

Mustvee raamatukogus on
nüüd võimalik näitusi ja kirjan-
dusüritusi  korraldada, kogu
laiemalt eksponeerida. Avalikus
internetipunktis lisandub se-
nisele kahele veel neli töökohta,
raamatukogus edastatakse ka
turismiinfot.

Mustvee renoveeritud
raamatukogu ootab lugejaid

WiFi leviala võimaldab lu-
gemissaalis ka isikliku arvutiga
töötada. Kel soovi, saab endale
tekste  välja trükkida, koopiaid
teha ja skaneerida.

Lastel on võimalik uues lu-
gemisnurgas mõnusalt aega
veeta. Tunduvalt on paranenud
ka töötajate töötingimused,
neid on  Mustvee raamatuko-
gus kolm.

Rohkem kui Mustvee raa-
matukogul on praegu ruumi
vaid maakonna keskraamatu-
kogul Põltsamaal. Maakonna
keskraamatukogu juhataja
Rutt Rimmelgi kiitis siinseid
ruume.

Tehtud tööga jäi ilmselgelt
rahule ka ehitaja esindaja. “Ma
näen esimest korda ehitaja näol
naeratust,” märkis raamatu-
kogu juhataja.

Poolteist aastat
rendipinnal

Enne kultuurikeskuse re-
monti,  2009. aasta detsembris,
kolis Mustvee linnaraama-
tukogu rendipinnale. Seega
töötati  Tartu maanteel endise
A ja O kaupluse ruumides pea-
aegu poolteist aastat.

 Jõgeva Majandusühistu
andis  need rendile soodus-
hinnaga.

Mööbli, raamatute, ajaleh-
tede ja ajakirjade ühest majast
teise viimiseks kulus kaks nä-
dalat. Piisavalt aega ja vaeva
nõudva tööga aitasid raama-
tukoguperel toime tulla OÜ
Mustvee Teenus, Mustvee
Gümnaasiumi ja Mustvee Vene
Gümnaasiumi noormehed ja ka
linnaelanikud, kellel parajasti
tööd polnud.

Tagasi hakati raamatukogu
kolima tänavu mai keskel.

Raamatukogus saab vaadata ka näitust “Peipsimaa elu”, mille avas Pritšudje seltsi esinaine Zinaida Palk (esiplaanil).
Vasakul seisab raamatukogu juhataja Laidi Zalekešina.

Lindi uuenenud raamatukogu ukse ees lõikasid läbi maava-
nem Viktor Svjatõšev, linnapea Urmas Laur, ehitusfirma Ri-
verside projektijuht Holger Velleste ning raamatukogu ju-
hataja Laidi Zalekešina.                                             FOTOD: ANATOLI MAKAREVITŠ

*Karskuskuratooriumi Tartu Maakonna Komitee liikmete
koosolekul 21. aprillil 1901 otsustati lugemislaua avamine
Mustvees

*Lugemislaua töö eest vastutavaks isikuks sai Võtikvere
metsaülem Jaroslav Semozilski

*Sellest hakkaski arenema praegune Mustvee raamatukogu
*1906. aasta 3. aprillil anti Mustvee Ministeeriumikooli

raamatukogu-lugemislaud üle köster-kooliõpetajale Gustav
Buckile

*1923. aastal oli raamatukogus oli 700 köidet
*1925. aastal oli kogu suuruseks 778 köidet, kasutajaid 290
*1940. aastal oli Mustvee raamatukogus ca 3000 köidet, mis

kõik 1941. aasta sõjatules hävisid
*Aastaaruande järgi alustas Mustvee Linna Avalik Raa-

matukogu tööd 1945. aasta 1. jaanuaril
*1945. aastal oli inventeerituid raamatuid arvel 332 ek-

semplari
*1954. aastal sai raamatukogu esimesed spetsiaalsed riiulid
*Raamatukogu juhatajana asus tööle Linda Liinve, kes

töötas  aastani 1984
*1961. aastal kolis raamatukogu majja, kus ollakse tänini.

*1980. aastal oli fondis 27909 eksemplari, lugejaid oli 1258,
neist lapsi 382

*1992. aastal alustati tööd Mustvee linnavalitsuse alluvuses
*2003. aastal asus tööle praegune juhataja Laidi Zalekeðina

*Raamatukogu sai esimese tööarvuti 2003. aastal
*Laenutusprogramm RIKS saadi paar aastat hiljem
*2008. aastal mindi täielikult üle elektroonilisele laenu-

tamisele

Mustvee raamatukogu läbi
aegade

Jõerüüt: Zatlersi
otsus oli julge ja
riigimehelik samm

Läti presidendi Valdis Zatlersi
otsus algatada parlamendi
laialisaatmine oli julge ja rii-
gimehelik samm, ütles endine
Eesti suursaadik Lätis Jaak
Jõerüüt.

“See on hea samm. Mulle see
meeldib,” ütles Eesti suursaa-
dik Rootsis Jaak Jõerüüt, kes
oli aastatel 2006-2010 Eesti
suursaadik Lätis, Läti presi-
dendi Valdis Zatlersi seimi laiali-
saatmise otsuse kohta. “Esi-
teks, minu arvates tegi Zatlers
väga riigimeheliku otsuse. Tei-
seks oli selles sammus peale jul-
guse ka loogika,” ütles Jõerüüt.

“Kahtlemata käitus president
Zatlers poliitikuna, kelle kohta
on tavaks öelda: tal on selgroo-
gu,” sõnas Jõerüüt.

Jõerüüt kinnitas, et koalit-
siooni lõhki ajanud hääletus
näitas, et “nii ei saa enam jät-
kata”. Praeguse parlamendi-
koosseisuga uue koalitsiooni
moodustamine oleks suursaa-
diku hinnangul jätnud aga ühe
probleemi kahest lahendamata.

Jõerüüt ütles, et ta on nõus
Läti rahandusministri Andris
Vilksiga, kelle sõnul on Läti ma-
janduskriisist väljumas ning
nüüd tuleks “muu hulgas kor-
rastada ka moraaliküsimused
poliitikas”.

Läti korruptsioonitõrjebüroo
(KNAB) töötajad otsisid eelmise
nädala kolmapäeval läbi mitu
sadama- ja meediaettevõtet, ot-
sides väidetavalt Ventspilsi lin-
napea Aivars Lembergsi ning
mõjukate seimisaadikute And-
ris Šíçle ja Ainârs Šlesersiga
seotud dokumente.

Läti seim lükkas aga päev
hiljem tagasi KNAB-i palve lu-
bada erakonnaühenduse Hea
Läti Eest liidri Šlesersi elukoht
läbi otsida.

President Valdis Zatlers tea-
tas seepeale laupäeva õhtul rii-
gitelevisioonis ja -raadios edas-
tatud pöördumises, et algatab
seimi laialisaatmise, nimetades
Šlesersi-otsust tõeliseks häire-
kellaks, mis nõuab viivitamatut
tegutsemist.BNS

Reedel vahetus
Kaitseliidu  Jõgeva
maleva pealik

Naiste tantsupidu
annab hindamatu
kogemuse
Kui tavaliselt on Vooremaa tei-
sipäevases intervjuus palju kü-
simusi ja üks vastaja, siis see-
kord on vastupidi: küsimus on
üks, ent sellele vastab kümme
Jõgevamaa tantsujuhti, kes te-
gevad 12. juunil Jõgeval toi-
muva I Eesti Naiste Tantsupeo
lavastusgrupis.
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DIANA ERIKSON,
piirkonnapolitseinik

Kevadperioodil jõuab polit-
seisse üha enam avaldusi
varastatud jalgrataste ning
mopeedide kohta. Ometi tahan
inimeste tähelepanu juhtida
sellele, et rõõm kaherattalisest
sõbrast ei pea tingimata olema
nõnda üürike, sest oma vara
kaitseks saab igaüks midagi
ära teha.

Pange oma ratas
lukku

Kindlasti tuleb jalgrattaid
hoida lukustatult, sest vargal
kulub vaid sekund lukustamata
ratta sadulasse istumiseks ja
võõra varaga minema sõit-
miseks. Rattaluku ostmisel
tuleb tähelepanu pöörata sel-
lele, et hinnalisemad lukud on
turvalisemad ja nende peale
mõne sae või tangide hambad
nii lihtsalt ei hakka.

Kõige kindlam on tugev U-
lukk, mille lõhkumisele kulub
vargal oluliselt rohkem aega, ja
võimalus, et keegi vargust
märkab, on kohe ka kordades
suurem.

Oma osa rattavarguse en-
netamisel on ka õiges lukus-
tamises, sest paljudel juhtudel
on varaste pikad näpud viinud
ära ka mitmeid lukuga kinni-
tatud kaherattalisi.

Parkides tuleb lukk kinnitada
raami ja tagumise ratta külge.
Vastasel juhul paneb varas
ratta raami või hinnalise tagu-
mise ratta siiski pihta ja sulle

Rattaomanik, ole vargast
targem!

jääb mälestuseks vaid … lukk
esirattaga.

Hoidke ratast
vähenähtavas kohas

Ratast tuleks hoida vähe-
nähtavas kohas, garaazhis või
trepikojas, mille ust ka lukus-
tatakse. Nii on sõiduvahend
kõrvaliste pilkude eest varjus.
Ei tohi unustada, et ratas tuleb
lukustada ka trepikojas, sest
tugeva trepikäsipuu või ratta-
hoidja küljest on vargal seda
taas keerukam kätte saada.
Muidugi võib ratta viia ka tup-
pa, ent alati ei ole eluruumides
sõiduvahendi hoiustamiseks
piisavalt ruumi või ei jaksata
seda näiteks kõrgematele
korrustele kanda.

Poodi minnes ei tasuks jalg-
ratast hooletult kaupluseukse
taha vedelema jätta. Olgu ratas
kui tahes odav – varas ju ratta
väärtust ei tea, vaid viib igal
juhul ära selle, mis laokil. Sa-
muti tuleks ettevaatlik olla oma
jalgratta laenutamisel juhu-
tuttavatele.

Ärge jätke laste
rattaid lohakile

Praegune linnapilt Jõgeval
on muidugi hoopis risti vas-
tupidine – laste jalgrattad on
lohakil trepikodade uste ees,
mänguväljakutel, kaupluste
juures asuvates rattaparklates
ning enamasti täiesti lukus-
tamata. Muidugi on mul kons-
taablina hea meel näha, et siin-
sed inimesed tunnevad end
igati turvaliselt ega tunne ohtu
vargustest. Samas tuleks oma
varaga ikkagi hoolsamini üm-
ber käia, seda mitte valveta jät-
ta ka siis, kui vaid korraks kusa-
gil ära käiakse.

Esinenud on õnneliku lõpuga
juhtumeid, kus omanikud saa-
vad varastatud jalgratta kiirelt
ja kergesti tagasi, sest keegi on
ratast sõiduks vaid ajutiselt
kasutanud ning seejärel ratta
hüljanud. Halvematel juhtudel
jäävad varastatud jalgrattad
aga lõpuni teadmata kadunuks
ning nende õiged omanikud
peavad leppima vargusest
põhjustatud suure varalise
kahjuga.

Kui juhtub siiski, et pika-
näpumees su ratta varastab,
anna sellest kindlasti teada
politseile ning hoia silm peal
politsei koduleheküljel oleval
leitud esemete andmebaasil.
Rattaostu korral hoia alles selle
dokumendid ja kirjuta üles ratta
tundemärgid, sest varguse
korral on igasugune info ratta
kohta politseile oluliseks
abimeheks sinu sõiduvahendi
leidmisel ja selle tagastamisel
omanikule.

Laske oma ratas üle
vaadata

Maikuus viidi läbi alaealistele
jalgratturitele mõeldud kam-
paaniat, mille käigus kontrolliti
jalgrataste tehnoseisundit,
noorte ratturite juhtimisõigust,
kiivri kasutamist ning liiklus-
eeskirjade järgimist.

Need, kel jalgratas korras,
said politseilt kleebise, millel Lõvi
Leo annab teada, et ratas on
igati sõidukõlbulik ja tehniliselt
korras. Jalgrattaid kontrollivaid
politseinikke ja nendega suhtle-
mist ei tasuks küll kellelgi karta,
sest rataste ülevaatusel teevad
ametnikud märkmeid eelkõige
enda jaoks ja nende eesmärk
pole noori liiklejaid trahvida.
Oluline on siinkohal ikkagi asja-
olu, et käesoleva aasta 1. juulist
jõustuv uus liiklusseadus toob
kaasa mitmeid muudatusi ka
ratturite jaoks ning üheskoos
peame nendeks juba varmalt
valmistuma.

Nähes õigusrikkumist, helista
politseisse!

KAIE NÕLVAK

Möödunud sajandi viimasel
neljakümnel aastal tähendas
lastekaitsepäev nukuteatrieten-
dust ja limonaadilauda maarah-
vamajades või päevakangelas-
te uhket rongkäiku ja suuremat
pidu linnades. Nüüd, kui võima-
lused suurejoonelisemad, korral-
datakse lastele just juunikuu esi-
mesel päeval või sellele lähemal
nädalavahetusel lõbusõite,  pi-
dusid ja mängumaakülastusi.
Olulisteks tegijateks on ka ba-
tuudid ja pallimered, autodroo-
mid ja jäätisekohvikud.

Ent meelelahutused lastele
kannavad endas  tõsist sõnumit
täiskasvanutele, tuletades neile
kordki aastas meelde, kui olu-
lised, aga ka kaitsetud ja haa-
vatavad on väikesed inimesed.

Mõne päeva eest avalikkuse
ette jõudnud lugu neljast väike-
lapsest, keda nende lihased va-
nemad mitte isegi kui lemmik-
loomi, vaid kui tüütuid ja ala-
väärseid olendeid  kohtlesid, va-
pustas (loodetavasti) meid kõi-
ki hingepõhjani.

Aga miks sai selline õudne lu-
gu toimuda meie tsiviliseeritud,
uudishimulikke ja jutukaid ini-
mesi tulvil ühiskonnas? Mowg-
list oleme kõik kuulnud ja luge-
nud, aga need neli inimtaime
ei elanud ju dzhunglis, vaid
mitme korteriga majas. Ja
kindlasti teadsidki nii lähemad
kui kaugemad naabrid, et kõik
seal peres kaugeltki korras pole.
Politseigagi on neil tegemist ol-
nud, aga… Nii, nagu pole alati
õigust sekkuda täiskasvanute
omavahelise kakluse puhul, kui
seda peresiseseks tüliks titulee-
rida annab, ei saa seadusesilm
vahele astuda ka siis, kui hädas
on kõige kaitsetumad — lapsed.
Sest uskuge või mitte, kui nad
on oma lihaste vanemate “hoo-
le” all, ei luba vastavad para-
grahvid ka sotsiaaltöötajatel
selle nimel otsustavalt tegutse-
da, et lapsed kodusest põrgust
kiiresti pääseksid. Vähemalt
mitte senikaua, kui ema või isa
otse väärteolt ei tabata. Milline

Riik peab lapsi
vanemate eest
kaitsma!?

võiks olla see tegu, mis lapse
tema piinajatelt kohe, ilma aas-
taid näpuga paberites järge
ajamata ära võtta lubab, ei jul-
ge isegi mõelda. Aga lapsed on
selleks ajaks, kui meie “ülihu-
maanne” seadus nad vanema-
test eemaldada lubab, juba
täiesti “katki”. Millegipärast  ei
taha keegi sellest eriti kõnelda.
Veel vähem vastutust võtta.

Paraku sain hiljuti kuulda, et
äsja avalikuks saanud lugu pole
meie väikses riigis kaugeltki
ainuke. Aastate eest on ühes
pealtnäha edukas ja lausa lu-
gupeetud perekonnas saadud
hakkama sarnase teoga, vahe
vaid selles, et lapsi ei peetud
seal näljas, vaid nendega liht-
salt ei suheldud. Vanematel pol-
nud usina talupidamise kõrval
oma järeltulijate jaoks aega ja
et põnnid jalus ei sebiks, hoiti
neid enamasti toas kinni. Kui
ema-isa niikaugele saadi, et
kõik kolm lasteaeda toodi, suht-
lesid koduvangistusest pääse-
nud pool aastat vaid omavahel,
lalina ja zhestide abil, enne kui
teistega rääkima õppisid.

Ilmsele väärteole seadusliku
käiku ei antud, sest see tähen-
danuks lõputut kohtuteed,  kus-
juures moraalseiks kannata-
jaiks olnuksid needsamad lap-
sed, kellest mõistvate kaasini-
meste abiga siiski normaalsed
mehepojad kasvasid. Kes saa-
nuks sellise menetluse käigus
olla tunnistajapingis, et rääki-
da, kuidas selles kodus täpselt
lastega käituti? Sest seaduse-
paragrahv on kõver ja seda an-
nab väänata. Ning eriti osavalt
vingerdavad end süüst vabaks
need, kel hea kõneand.

Homme on lastekaitsepäev,
laste oma päev.  Olgu see neile
kõigile rõõmus ja üllatusteroh-
ke. Aga niikaua, kui meil ei ole
lastekaitseseadust, mis lapsi
tõepoolest kaitseks; seni, kuni
vanemlike õiguste äravõtmine
on nii keeruline ja aeganõudev,
võib ikka ja jälle juhtuda, et mõ-
nes kodus kasvavad üles vaim-
sed invaliidid, sest nad olid mu-
dilaseeas oma jõhkrate vane-
mate ees kaitsetud.

Lasterikkus ja
rahvastikuloome

 Aastatel 1958-2008 on Eestis
sündinud 638 569  ja surnud  625
467 eestlast ning sünnid ületasid
surmasid 13 103 võrra. Sel aja-
vahemikul sündis peredesse,
kus  juba kasvas kolm ja enam
last, kokku 127 710 last, kelleta
eestlaste loomulik iive olnuks
negatiivne ehk – 114 607.

1989. aasta rahvaloenduse
andmetel oli Eestis eestlasi 963
281, neist 952 032 ehk 98,9
protsendil emakeeleks eesti
keel. 2000. aastal loeti eest-
lasteks  930 219 inimest, neist

910 493 ehk 97,9 protsenti
pidas emakeeleks eesti keelt.

 Võttes aluseks arvutuse (vt
ka Meie Maa, 31.08.2001), et
kolm ja enam last on sündinud
umbes 20 protsendil eesti  pe-
rekondadest ja kõik need lapsed
kokku  moodustasid kõikidest
sellel aastal sündinud lastest ca
40 protsenti, on suurperede
panus  eestlaste jätkusuutlik-
kusse  olnud 50 aasta jooksul
ca 250 000 inimest! See ongi
eesti perekondade (tunnusta-
mata?) kullafond ning  iibe võti.

AGO TEDER

Kindlasti tuleb jalgrattaid hoida lukustatult.  Hinnalisemad
lukud on turvalisemad, nende peale iga sae- või tangihammas
ei hakka.                                                                                            FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Suurperede panus  eestlaste
püsimajäämisse  on märki-
misväärne.

                      FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Väärikas sünnipäevakink
110 aastat on Mustvee linnaraamatukogu jaganud elutarkust
ja vaimuvalgust, mida peidavad endas raamatud.
Raamatukogu on eelkõige koht, kust ammutada uusi teadmisi
ja infot. Öeldakse küll, et tänapäeva noored loevad raamatuid
enamasti internetist, kuid mitte ainult. Vajadusel tuleb ka
paberkandjal raamat kätte võtta. Ja päris kõike kirjavara polegi
veel digitaliseeritud.

Mustvee raamatukogu kolis küll endistesse ruumidesse, kuid
hele interjöör ja juurdeehitusega saadud lisapind rõõmustavad
nii lugejaid kui teenindajaid. Raamatukokku on  nüüd hea tulla
ning seal on meeldiv olla. Uued riiulid ja muu mööbel annavad
palju juurde, kuid kindlasti on oluline osa ka asjalikel ja sõbralikel
teenindajatel.

Head mustveelased, hoidke oma ilusat raamatukogu ja
külastage seda sageli!

                  31. mai 2011
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Jõgeva-Mustvee
maanteel toimunud
kokkupõrkes sai
autojuht vigastada

Siseministeeriumi teatel juh-
tus pühapäeva öösel viis minutit
enne südaööd liiklusõnnetus Jõ-
geva maakonnas Torma vallas
Jõgeva-Mustvee maantee 24,1.
kilomeetril, kus põrkasid kokku
sõiduautod Mitsubishi Galant,
mida juhtis 18-aastane Tanel, ja
Nissan, mida juhtis 36-aastane
Igor. Nissani juht toimetati Tartu
Ülikooli Kliinikumi trauma-
punkti.

VOOREMAA

Varastel olid
nädalavahetusel taas
palju tegemist

Politsei- ja Piirivalveameti
kommunikatsioonibüroo and-
metel olid varastel nädalavahe-
tusel Jõgevamaal käed-jalad
tööd täis.

Ööl vastu 29. maid murti Pa-
jusi vallas Pisisaare külas sisse
talukoha kuuri ja varastati elekt-
ritrell Metabo ning sõrgkang.
Kahju suurus on 159 eurot.
Ööl vastu 28. maid varastati Jõ-
geval Välja tänaval aktsiaseltsi
territooriumilt seitse rulli iso-
vervilla, kahju on 140 eurot.

27. mail varastati Põltsamaa
vallas Kalme külas lukustamata
saunast ja garaazhist murunii-
duk MTD, trimmer, mootorsaed
Husqvarna ja Stihl. Kahju suu-
rus on 703 eurot.

VOOREMAA

Päästjad kustutasid
järelevalveta lõkkeid

Lõuna-Eesti Päästekeskuse
avalike suhete büroo teatel kus-
tutasid päästjad nädalavahetu-
sel kaks järelevalveta lõket.

27. mail kell 15.16 kustutasid
päästjad Jõgeva linnas Tallinna
maanteel järelevalveta põlenud
prahihunniku. Kell 21.54 põles
Kamari alevikus järelevalveta
lõke, mille päästjad kustutasid.

VOOREMAA

JAAN LUKAS

Laupäeval Rakkes peetud
Eestimaa Rahvaliidu 20. kong-
ressil valiti erakonna uueks esi-
meheks ootuspäraselt Jõgeva-
maa rahvaliitlaste eestvedaja
Margo Miljand, kes senini juhtis
ka erakonna volikogu.  Seoses
Miljandi elu- ja töökohaga ning
ka kulude kokkuhoidmise ees-
märgil hakkab Rahvaliidu pea-
kontor nüüdsest  paiknema
Põltsamaa kesklinnas Kesk
tänav 2 asuva ärihoone (Ma-
jandusühistu maja) teisel kor-
rusel.

Kongressil vastu võetud polii-
tilises seisukohas seatakse ees-
märgiks edukas osalemine
2013. aasta kohalike volikogude
valimistel ja valmistumine järg-
misteks Riigikogu valimisteks.
Pikemas perspektiivis peetakse
oluliseks võitlust rahvuskultuu-
ri, eestluse elujõu ja eestimaise
majanduse püsimajäämise
eest.

Möödunud aasta novembrist
Rahvaliitu juhtinud Rakke val-
lavanem Andrus Blok teatas, et
seoses erakonna väljajäämi-
sega Riigikogust soovib ta end
selle juhtimisest taandada.

“Eestis oli kolm omavalit-
sust, mille elanikud eelistasid
valimistel Rahvaliitu. Need on
Rakke, Lohusuu ja Pala vald,”
ütles Blok valimistulemusi ana-
lüüsides.

Erakonnatööd tuleb
teha tasuta

Silmapaistva häälteena-
musega  Rahvaliidu esimeheks
valitud Margo Miljand ana-
lüüsis erakonna hetkeolukorda
ja kõneles lähiaja ülesannetest.

“See, et Rahvaliit seekord Rii-
gikokku ei pääsenud, ei tähen-
da veel erakonna jäädavat ma-
dalseisu. Kirjandusestki on ju
teada, et kord on Piibeleht peal
ja Vestmann all ning ka vastu-
pidi.

Praegu on väga oluline sti-
muleerida iga meie liiget, kes
on valmis erakonna käekäigu
huvides mõtlema ja tegutsema.
Eesmärgiks tuleb seada senis-
te positsioonide hoidmine ja
uute võitmine 2013. aasta koha-
like omavalitsuste valimistel ja
juba praegu on õige aeg alus-
tada ettevalmistusi järgmisteks
Riigikogu valimisteks,” lisas
ta.

Miljandi sõnul suudab Rah-
valiit täita oma senised ra-
halised kohustused, mis on
25 000 eurot. “Erakonnatööd

Rahvaliidu peakontor kolib
Põltsamaale

tuleb  lähiajal teha  peamiselt
tasuta, kuid mittetulundus-
ühinguna ei peagi erakond ole-
ma raha teenimise koht. Kind-
lasti on sobiv tasuta tegutseda
praegu kestval Euroopa Liidu
vabatahtliku tegevuse aastal.”

Margo Miljand on omanda-
nud Olustvere Sovhoostehni-
kumis agronoomikutse ning jät-
kab õpinguid Eesti Maaüli-
koolis majandusarvestuse ja fi-
nantsjuhtimise erialal. Miljand
juhib Põltsamaa jahiseltsi ning
kuulub Põltsamaa vallavoliko-
gusse, kus ta on sotsiaal- ja ter-
vishoiukomisjoni esimees ning
haridus- ja noorsookomisjoni
aseesimees. Ta on olnud  kodu-
kandis mitmete noorsooprojek-
tide eestvedaja, on Esku küla-
seltsi asutajaliige ning Tartu
Maakohtu rahvakohtunik ala-
tes 2005. aastast.

Margo Miljand on abielus,
peres kasvab kolm tütart ja
poeg.

Tahe edasi minna
Kongressil võeti vastu otsus

Rahvaliidu poliitilistest seisu-
kohtadest ja eesmärkidest, mil-
le tekst valmis erakonnast sise-
pingete tõttu lahkunud, kuid
nüüdseks Rahvaliiduga taas
ühinenud poliitiku ja teadlase
Arvo Sirendi eestvedamisel.
Folklorist Ingrid Rüütli  ette-
panekul määratleti erakonna
tegevussuundadeks ka rahvus-
kultuuri, eestluse elujõu ja ees-
timaise majanduse püsimajää-
mine. Ingrid Rüütel soovitas
erakonna sihtide väljatööta-
misse ja propageerimisse tõhu-
samalt kaasata ka Rahvaliitu
kuuluvaid oma valdkonna või-
mekaid spetsialiste. Oma sõna-
võtus ja mitmes arvamus-
avalduses väljendas usku Rah-
valiidu püsimajäämisse ja
uude tõusu ka erakonna auesi-
mees president Arnold Rüütel

“Rahvaliidu asutajaliikmena
olen erakonnale truuks jäänud
nii parematel kui ka halvematel
aegadel. Olin valmis jääma ka
“viimaste mohikaanlaste” hul-
ka, kuid kongress tõestas, et
erakonnal on jõudu ja tahet
edasi minna,” ütles Jaan Sutt
Pajusi vallast.

Rahvaliidu kongressil valiti
erakonnale kolm aseesimeest:
Arno Sild, Siimu Loogma ja Enn
Braun. Erakonna 11-liikmelisse
juhatusse kuuluvad peale esi-
mehe ja aseesimeeste veel Kai
Tennosaar, Agne Kalson, Enn
Sarv, Jaan Sild, Rein Tölp, Rai-
vo Põldaru ja Oliver Vilba.

Möödunud reedel allkirjas-
tasid Jõgeva linnapea Kal-
mer Lain ja Bigbank kerge-
jõustiku Kuldliiga seeria-
võistluse peakorraldaja Ma-
ti Lilliallik lepingu, mille ko-
haselt peetakse võistluste-
sarja neljas etapp 12. juulil
Jõgeva linna staadionil. Li-
saks Eesti tippudele osale-
vad sportlased ligi kümnest
välisriigist.

EILI KOITLA
Võistluste peakorraldaja Mati

Lilliallik nentis, et sel aastal
tundsid etapi läbiviimise vastu
huvi üsna paljud. Lisaks Jõge-
vale kandideerisid võistlusepai-
kadena ka Valga, Võru ning Ko-
se. Siiski otsustati järjekordselt
Jõgeva kasuks. Möödunud
aastatel on Jõgeval peetud
Kuldliiga etapid seeria algu-
ses, kuid sel korral peetakse
siin  juuli keskel neljas etapp.

Eelnevalt võisteldakse seeria
raames veel Tartus, Rakveres
ja Kohilas. Lepingu allkirjasta-
mise juures olid tunnistajateks
ka Jõgevalt pärit tippsportla-
sed: odaviskaja Mihkel Kukk
ning meie teivashüppe tuleviku-
lootus Reena Koll. Kohal oli ka
olümpiavõitja Gerd Kanter. Eel-
nimetatud sportlased võistle-
vad ka juuli keskel Jõgeval.

Kukk loodab teha
kodus hea tulemuse

Mihkel Kukk rääkis, et on
võistlushooajaks valmis, kuigi
ettevalmistust segas veidi ker-
ge külmetushaigus. Möödunud
aastal jäi Kukel hooaeg pooli-
kuks jalaluumurru tõttu. Siiski
kinnitas odaviskaja, et vigastu-
sest on ta hästi taastunud ning
kergejõustikuga tegelemist see
ei sega. “Jalgpalli mängida ei
saa, kuid oda kannatab visata
küll,” lisas sportlane. Ta selgi-
tas,  et täisväärtuslikku trenni
saab hakata tegema siis, kui ja-
last võetakse välja polt, mis
sünnib siiski pärast käimasole-
vat hooaega.

Tulemusi Mihkel Kukk veel
ennustada ei soovinud. “Eks
ma olen omaette sellele mõel-
nud, kuid kõva häälega välja

Kergejõustiku Kuldliiga
Jõgeva etapp peetakse juulis

öelda ei soovi,” tunnistas ta, li-
sades, et tema eesmärgiks on
augustis peetavatel kergejõus-
tiku maailmameistrivõistlustel
finaali ehk kaheteistkümne pa-
rema hulka jõuda.  Mihkel Kuke
sõnul on endine maailmameis-
ter Andrus Värnik  tänavu kõiki-
dele odaviskajatele kõva konku-
rent.

 “Ta juba viskas 76 meetrit
täis ja näha oli, et tal on jaksu
ka enamaks,” kinnitas Kukk,
kes on näinud Värnikut häid tu-
lemusi saavutamas ka treenin-
gutel. “Praegu on kõik odavis-
kajad näidanud häid tulemusi,
üheksa meest on juba 80 meet-
rit täis visanud,” lisas Kukk.
Lätlasest odaviskeäss Vadims
Vasilevskis viskas laupäeval
Tartus peetud Bigbank Kuldlii-
ga avaetapil üle 88 meetri ning
võitis sellega etapi.  Kukk sai
parima viskega kirja 74.13 ning
oli parima eestlasena kuues.

Viimasel aastal teivashüp-
pes kõrgeid tulemusi näidanud
Reena Koll ei julenud  samuti
reedel öelda, millist tulemust ta
Jõgeva võistlusel püüdma hak-
kab. “Üle nelja meetri kindlasti,
võib-olla 4.20,” ütles neiu taga-
sihoidlikult. See tulemus ületaks
kümne sentimeetri võrra jaa-
nuaris Lembi Vaheri poolt hü-
patud rekordi. Kas nooruke
Reena sellega maha saab, võib
igaüks näha Jõgeva staadionil

12. juulil.

Hea ilma korral
võimalik ka
maailmarekord

Olümpiavõitja Gerd Kanter
kinnitas, et hea ilma korral on
võimalik Jõgeval ka staadioni-
rekord üle visata. Praegu on
selleks 67.64 meetrit. Talle se-
kundeeris Mati Lilliallik: “Jõ-
gevalased, tellige võistluspäe-
vaks siia hea ilm, siin on võima-
lik ka maailmarekord!”

Kõik sportlased  loodavad nä-
ha Jõgeva võistlusel rahvast
täis tribüüne. “Kui rahvas võist-
luste ajal kaasa elab, siis on see
ka tulemusest näha,” kinnitas
Kanter, kes õhutas ka Mihkel
Kukke staadionirekordit purus-
tama. Jõgeva linna staadioni
odaviskerekord on momendil 82
meetriga Ainars Kovalsi ja
Andrus Värniku nimel.

Mati Lilliallik tunnistas, et Jõ-
gevale oodatakse võistlema ka
mitmeid välismaa kergejõusti-
kuässasid, kuid konkreetseid
nimesid ei söandanud ta veel
välja käia. “Võistluste eel oskan
ja võin nimed kindlalt välja öel-
da,” kinnitas ta.

Pilet Jõgeva Kuldliiga võistlu-
sele maksab viis eurot, tuden-
gid ja pensionärid pääsevad
spordisündmusest osa saama
kolme euro eest ning üldhari-
duskoolide õpilased tasuta.

Reedel kirjutasid linnapea Kalmer Lain ja Kuldliiga võistluse
peakorraldaja Mati Lilliallik alla dokumendile, mille koha-
selt peetakse Jõgeval võistluse neljas etapp. Sündmuse tun-
nistajateks olid sportlased (vasakult): Reena Koll, Mihkel
Kukk ja Gerd Kanter.                                                       FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

REEDEL VAHETUS KAITSELIIDU  JÕGEVA MALEVA PEALIK. Reede õhtul andis Kaitse-
liidu Jõgeva maleva senine pealik major Janno Rosenberg (vasakul) maleva lipu üle uuele
malevapealiku kohusetäitjale major Mati Kuusverele, kes oli varem staabiülem.

                                          FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Alanud nädala ilma
kujundavad
kõrgrõhualad

Eesti Meteoroloogia ja Hüdro-
loogia Instituudi prognoosi järgi
määravad alanud nädala ilma
kõrgrõhualad.

Alanud nädalal katkeb lää-
netsüklonite ahel Läänemere lä-
heduses ja edaspidi kulgeb nen-
de teekond kõrgematel põhja-
laiustel. Läänemere ümbruse il-
ma hakkavad määrama algul
Ida-Euroopas, seejärel Lääne-
Euroopas tekkinud kõrgrõhu-
alad. Kõige soojem on ilm teisi-
päevast neljapäevani. Teisipäe-
val on kõrgrõhuala kese Vene-
maa kohal. Selle lääneservas
jõuab Eestisse soe õhumass. Pä-
rastlõunal on kohati väike hoo-
vihmavõimalus ja tuul pöördub
kagusse. Öösel on sooja 5-10,
päeval 20-27, rannikul kohati 16
kraadi.

Kolmapäeval püsib Eesti kohal
sooja kõrgrõhuala lääneserv. Õh-
tupoolikul on kohati äikesevih-
mavõimalus, puhub kagutuul.
Öösel on 10-16, päeval 23-29 kraa-
di. Neljapäeval tugevneb Lääne-
ja Kesk-Euroopas kõrgrõhuala.
Kahe kõrgrõhuala vahel olev ma-
dalrõhuvöönd võib Läänemere
kohal aktiviseeruda ja päeval
äikesevihma tuua. Tuul pöördub
päeval läänekaarde, öösel on 11-
17, päeval 21-27, rannikul kohati
16 kraadi sooja. BNS

Äsja peetud kongressil valiti Rahvaliidu uueks esimeheks  Jõ-
gevamaa rahvaliitlaste eestvedaja Margo Miljand.

                                                                                                                 FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ
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Kui tavaliselt on Vooremaa
teisipäevases intervjuus pal-
ju küsimusi ja üks vastaja,
siis seekord on vastupidi: kü-
simus on üks, ent sellele vas-
tab kümme Jõgevamaa tant-
sujuhti, kes tegevad 12. juunil
Jõgeval toimuva I Eesti Nais-
te Tantsupeo lavastusgrupis.
Küsitud sai neilt seda, millise
kogemuse võrra nad naiste
tantsupidu ette valmistades
rikkamaks on saanud.

Kaja Kivi, N1 naisrühmade
ehk valikrühmade üldjuht:

Valikrühmi teeb tantsupeol
kaasa 22. Neid võinuks enamgi
olla, aga üks kahest N1 rühma-
de nn liigitantsust � �Meil aia-
äärne tänavas� � osutus nii
raskeks pähkliks, et mõned
rühmad loobusid selles kate-
goorias kaasa tegemast. See
Jõgeval toimunud naistetant-
sude konkursilt sõelale jäänud
tants nõuab head kehakooli ja
klassikalise tantsu aluste tund-
mist, ent samas on see muidugi
väga ilus.

Minul oli naiste tantsupeo üld-
juhi ametisse õnneks kaasa võt-
ta 2009. aasta üldtantsupeo
naisrühmade üldjuhi assisten-
dina tegutsemise kogemus. Tä-
nu sellele teadsin ette, kui suure
töö vastu võtan ja milline vastu-
tus sellega kaasneb. Aga suuri
kohustusi võttes saadki teada,
milleks võimeline oled.

Virve Muser, N2 naisrüh-
made ehk kogemustega nais-
rühmade üldjuht:

Senini ma arvasin, et koge-
nud tantsujuhtide jutt sellest, et
Eesti eri piirkondades tantsi-
takse mitmeid tantsuelemente
oma �nõksuga�, on legend.
Naiste tantsupeo eelproovide
käigus mööda Eestimaad sõi-
tes sain aru, et see vastab tõele.
Avastasin eelproovide käigus
ka, kui palju saab tantsujuhi ja
tema tööstiili kohta teada tema
rühma tantsimist jälgides.

Tantse platsile seadnud olin
ennegi, aga on suur vahe, kas
rühmi, kes seda tantsu tantsi-
vad, on neli, nagu Peipsi-äärse-
te maakondade laulu- ja tant-
supeol, või 68, nagu N2 rühmi
naiste tantsupeol. Tantsujooni-
sed on valmis ja pealavastajale
esitatud, nüüd valmistun mõt-
tes 10. juuniks, mil tuleb seista
silmitsi platsitäie tantsijatega.
Naiste tantsupeolt saadava ko-
gemuse võib lõplikult kokku võt-
ta alles pärast pidu, aga juba
praegu võib öelda, et see on
hindamatu.

Sirje Kiis, N3 ehk väheste
kogemustega naisrühmade
üldjuht:

Suurima kogemuse olen siia-

ni saanud koostööst lavastus-
gruppi kuuluvate professionaa-
lidega, kes seekord on enamasti
üldjuhtide assistentide rollis.
Olen saanud palju mõtteid, kui-
das edaspidi oma rühmadega
töötada.

Tantsupeo ettevalmistamise
protsessis on panustada tulnud
eelkõige aega. Oma rühmaliigi
tantsud tuli endale väga täpselt
selgeks teha, et osata neid kas-
või une pealt õpetada. Mitu nä-
dalavahetust järjest tuli hom-
mikust õhtuni eelproovides
istuda.

Suurim kogemus � töötada
58 rühmaga väljakul � ootab
veel ees ja mis seal salata, äre-
vus on hinges: kas kõik ikka toi-
mib nii, nagu olen mõttes ka-
vandanud ja oma rühma peal
katsetanud?

Ave Lääne, N4 naisrühma-
de ehk väiksema koosseisuga
naisrühmade üldjuht:

Naiste tantsupeo ettevalmis-
tamine on tähendanud eelkõige
õppimist. Kasvõi näiteks selle
õppimist, kuidas õpetada. See
on tähendanud ka kohtumist
paljude toredate tantsijate ja
tantsujuhtidega, kellega muidu
kokku poleks puutunud.

Üldjuhi roll võimaldab end
proovile panna nii loomingulisel
kui ka praktilisel tasandil. Ühelt
poolt pead mõtlema välja tant-
sujoonised, teisalt pead välja
arvutama, kuidas need 25 rüh-
maga platsil teoks teha. Tantsu-
peole ja sellele eelnevatele proo-
vipäevadele mõtlen siiski pigem
põnevuse kui hirmuga. Kes ei
riski, ei saagi teada, milleks ta
võimeline on.

Ivo Targama, neiduderüh-
made üldjuht:

Suure tantsupeo üldjuhitöö
on mulle mõnes mõttes tuttav,
sest olen varem saanud end proo-
vile panna 2002. aasta noorte-
peo ja 2009. aasta üldtantsupeo
üldjuhi assistendina. Suure peo
ettevalmistamine on omamoo-
di protsess ja selles osalemine
on kogemist väärt. Enamik eel-
proove sai ka läbi käidud ning
nähtud tantsimas nii rühmi,
kes viis korda nädalas trenni tee-
vad ning hästi keha ja mistahes
repertuaari valdavad, aga ka
rühmi, kes kord nädalas omaks
lõbuks koos käivad. Ehkki esi-
meste ja teiste tantsukvaliteedi
vahel on suur vahe, kaalub kõik
üles isetegemise ja koostege-
mise rõõm.

Minu hinges on enne pidu
ootusärevus: kas ilm tuleb ikka
ilus ning kas meeste põksuvate
südamete ja naiste kärssavate
südamate toel saab Jõgeva ik-
ka enda nimele ka Eesti kuu-
marekordi, nagu lubatud sai?

Senta Bergmann, memme-
de rühmade üldjuht:

Memmede rühmi tantsib
peol 24 ja väike mure on mul
nende pärast ikka: et kuidas
nende tervis proovide ja peo ajal
vastu peab ning kas nad ikka
kaasa tulevad sellega, mida me
neid tegema tahame panna.
Väga keerulisi liikumisi me
neile, tõsi küll, planeerinud pole.

Koos teiste lavastusgrupi liik-
metega mööda Eestit eelproo-
videl käies pani mind eelkõige
imestama see, kui palju on meil
igas vanuses tantsijaid ning kui
ilusad riided on rühmad suut-
nud endale muretseda. Seda
näinuna julgen öelda: meie
rahvakultuur ei kao vähemasti
niipea küll kuhugi!

Malle Pügi, segarühmade
üldjuht:

Kahekümne rühma platsile
seadmine on sootuks teistmoo-
di kogemus kui nelja-viie rüh-
maga tegelemine, mida on saa-
nud Peipsi-äärsete maakonda-
de peo aegu proovida. Õnneks
on meile, väiksemate kogemus-
tega üldjuhtidele toeks väga ko-
genud assistendid. Segarüh-
made puhul on selleks Erika Põ-
lendik, kellelt olen saanud väga
head nõu. Kogenud tantsujuhid
on öelnud ka seda, et proovide
käigus tuleb tantsujooniseid ik-
ka korrigeerida, ole sa siis enne
kuitahes täpselt väljaku pinda ja
tantsijate sammupikkust mõõt-
nud. Mu enda juhendatava se-
garühma Kaaratsim tantsijad
on mulle olnud n-ö katsejä-
nesteks: nende peal olengi kat-
setanud, kas üks või teine tant-
sujoonis platsil välja võiks tulla.

Ülar Martjan, segarühma-
de üldjuht:

Nagu enamik Jõgevamaa
tantsujuhte, pean ka mina seda
ametit muu töö kõrvalt. Seda
keerulisem on mahutada niigi
pingelisse ajabilanssi naiste
tantsupeoga seotud kohustuste
täitmine. Eriti karm kogemus
oli see, kui märtsis-aprillis tuli
poolteist kuud jutti kõik näda-
lavahetused erinevates Eesti-
maa nurkades toimunud eel-
proovidel veeta.

Samas oli see väga põnev,
sest sõidud tegi kaasa ka peo
pealavastaja Ülo Luht ning tei-
sed suurte kogemustega tant-
sujuhid. Kui jälgisin, kuidas Ülo
Luht tantsurühmadega töötas,
hakkasin paremini mõistma,
kuidas tantsule mõtet ja hinge
sisse �puhuda�, nii et see po-
leks lihtsalt liikumine punktist
A punkti B. Nii et naiste tantsu-
peo ettevalmistusprotsessis
osalemine on nagu hea ja seal-
juures veel tasuta saadud kooli-
tus. Need kogemused kuluvad

kindlasti tulevikus ühel ja teisel
puhul ära.

Marika Järvet, lastetantsu
lavastaja:

Naiste tantsupeo ettevalmis-
tuses osalemine on andnud ko-
gemusi lausa kapaga, sest teen
kaasa nii korraldus- kui ka la-
vastustoimkonnas. Maakondli-
kel ülevaatustel oli huvitav jäl-
gida, kuidas rühmad ühe või
teise tantsu olid omandanud,
millele rõhu pannud. Tuleb tun-
nistada, et huvi tantsupeo vas-
tu on suur, rühmad olid hästi
ette valmistanud ja mütsiga
lööma ei tulnud keegi.

Olles ise juba 1977. aastast
tantsupidudel käinud, sain lõ-
puks võimaluse ka ise ühe peo
loomisele kaasa aidata. Jõgeva
Muusikakooli kõige väiksemad
tantsijad esitavad peol minu
seatud tantsu �Nukuemalu-
gu�. Ent sellest palju suurem
enda proovilepanek on Jõgeva-
he Pere lemmiktantsu, Ülle
Ferðeli �Kodu� lavastamine väl-
jakul. 211 naisrühma väljakule
paigutamine on paras mate-
maatiline pähkel. Aga kui on
kõrval kogemustega toetajad ja
õpetajad, pole miski võimatu.

Olen väga õnnelik, et mulle
selline võimalus anti ning loo-
dan, et naiste tantsupeost saab
traditsioon ja kindlasti Jõgeval.

Mati Kivi, pealavastaja as-
sistent ja meestetantsu lavas-
taja:

Rahvatantsuga olen tegel-
nud 1965. aastast ja olnud mi-
tut puhku ka suuremate tant-
supidude üldjuhi assistent.
Naiste tantsupeo ettevalmis-
tusprotsessis osalemine on
andnud omamoodi kogemuse.
See, et ka mehed sellel peol plat-
sile pääsevad, on igati teretul-
nud. Selle on juba loodus nii-
moodi seadnud: on's keegi näi-
nud kanakarja, kes kuketa läbi
saab?

Kui naiste tantsupeol oleks
antud võimalus kaasa tantsida
ainult segarühmade naistele,
siis poleks see olnud hea lahen-
dus. Mehed oleksid nendega
niikuinii kaasa tulnud ja siis oli
juba targem nemadki platsile
lubada. Mehed tantsivad nais-
tepeol küll ainult üht tantsu
�Wäggi läheb�, aga lõputantsu
�Palve� ajalgi on neil oma väike
roll täita.

Naiste tantsupidu on Jõgeva-
maa jaoks suur ettevõtmine ja
on tore selle kordaminekule kaa-
sa aidata.

Tantsujuhtide mõtted pani
kirja RIINA MÄGI

Üks tantsujuht jäi ka kü-
sitlemata: Tiina Kull, kes hil-
juti võttis üle noorte sega-
rühmade üldjuhi ameti.

Naiste tantsupidu annab hindamatu kogemuse

Marika Järvet

Mati Kivi

Ave Lääne

Malle Pügi

Ülar Martjan

Virve Muser

Kaja Kivi

Sirje Kiis

Senta Bergmann

Ivo Targama

Folklooriseltsi Jõgevahe Pere tantsijad on ühed naiste tantsupeo mõtte algatajatest. Tantsupeo ajal jätkub neid aga nii
korraldajate kui ka tantsijate hulka.                                                                                                                                                                                   FOTO: ANATOLI MAKAREVITÐ
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JAAN LUKAS

Riigikogu maaelukomisjoni
aseesimehe Aivar  Koka kutsel
Peipsi-äärset piirkonda külas-
tanud põllumajandusminister
Helir-Valdor Seeder peab olu-
liseks, et Peipsist püütud kala
müügist laekuv raha jääks en-
nekõike paikkonda ja soodus-
taks regiooni arengut. Ministri
sõnul on vajalikud investeerin-
gud nüüdisaegsete sadamate
väljaehitamiseks ning harras-
tuskalapüügiga seonduva
konkreetsem kindlaksmäära-
mine.

Põllumajandusministri sõnul
on Peipsi kalanduses pidevalt
aktuaalsed olnud ühed ja sa-
mad valuküsimused. “Erine-
vate riigiasutuste, omavalitsus-
te, kutseliste kalurite ja neid
esindavate organisatsioonide
koostöös tuleks leida lahendu-
sed, mis kindlustavad Peipsi
kala esmase töötlemise ja tu-
rustamise ennekõike siinses
piirkonnas ja vahetult kohalike
ettevõtjate poolt. See aitab tu-
gevdada ka kohaliku omava-

Seeder: Peipsist püütud kala
peab kohalikele tulu tooma

litsuse tulubaasi ja loob mitme-
külgsemad võimalused ranni-
kuäärsete asulate arendami-
seks. Nii Peipsi kui ka teistes
Eestimaa veekogude puhul on
tarvis enam rõhutada kutselise
ja harrastuskalanduse erine-
vust. Harrastuspüük on mõel-
dud puhkuseks, tervislikuks va-
ba aja veetmiseks ja kala mu-
retsemiseks kodusele toidu-
lauale, ka sõpradele kinkimi-
seks, mitte aga turustamiseks.
Paraku müüvad mõned har-
rastajad kala, tehes seda mitte-
ametlikult, makse maksmata.
Enamasti on meie hobikalurid
seadusekuulekad ja loodus-
hoidlikud, kuid nende seas lei-
dub ka keskkonnareostajaid ja
veeliikluseeskirjade rikkujaid.
Mõistagi on tarvis sellist eba-
seaduslikku tegevust takis-
tada,” ütles minister.

Aivar Kokk märkis, et see-
kordsel visiidil oli ministri päe-
vakava tihe, kindlasti külastab
Helir-Valdor Seeder aga lähe-
mas tulevikus ka mitmeid teisi
Peipsi-äärseid ettevõtteid ja
asutusi.

JAAN LUKAS

Laupäeval peeti Jõgeva lin-
napäevade melus ka fotooks-
jon, mis oli teadaolevalt esime-
ne sellelaadne Jõgevamaal.

Oksjonile tõid oma pildid mit-
tetulundusühingu Jõgevamaa
Fotokunsti Arenduskeskus liik-
med. Haamrimeheks oli Krist-
jan Annuk. Võimalik oli osta
mitmesuguse teemakäsitluse,
eri mõõtmetega ning erinevatel
aegadel tehtud pilte, muu hul-
gas ka õhufotosid.

“Korraldasime  oksjoni foto-
de atraktiivsemaks tutvustami-
seks ja erksama huvi äratami-
seks selle kunstiala vastu. Oks-
jonil  jäi ostuhuvi küll üsna ta-
gasihoidlikuks, kuid hiljem said
mõnedki pildid siiski uued
omanikud,” ütles MTÜ Foto-

Fotograafid korraldasid
oksjoni

kunsti Arenduskeskus juhatuse
liige Johannes Haav.

Neljapäeval avatakse aga
Jõgeva kultuurikeskuses  Peip-
siveere ajalugu ja kultuuri-
pärandit tutvustav fotonäitus,
kus on väljas MTÜ Jõgevamaa
Fotokunsti Arenduskeskus liik-
mete Johannes Haava, Ardi
Kivimetsa, Harald Lindoki,
Raivo Tasso, Mihkel Vaheri ja
Väino Valdmanni tööd.

“Valisime näituse temaatika
ka arvestusega, et ainulaadse
ja kauni loodusega piirkonna
vastu tunnevad huvi ka naiste
tantsupeo  esinejad ja publik,”
lausus ühingu eestvedaja Jo-
hannes Haav.

Fotonäituse koostamist on
toetatud Kohaliku Omaalga-
tuse Programmi vahenditest.

Jõgevamaa põllumehed
püüavad kvaliteetse looma-
sööda saamiseks esimese
niitega võimalikult suure
koguse silo valmistada.  Söö-
davarumiseks kavatsetakse
maksimaalselt ära kasutada
käesolevaks nädalaks prog-
noositavaid päikesepaiste-
lisi päevi.

JAAN LUKAS

Eile alustati augusilo valmis-
tamist Põltsamaa kandis osa-
ühingus Viraito.

“Varem ei saanud tööga
peale hakata, sest vihm segas.
Kokku on meil vaja varuda 8000
tonni silo, kusjuures niipalju, kui
vähegi õnnestub, püüame se-
da teha esimese niite ajal,” üt-
les omanik ja tegevjuht Toivo
Kens.

Parim kvaliteet
Ka Palamuse valla põlluma-

jandusfirmas, aktsiaseltsis
Evemar kavatsetakse märki-
misväärse osa siloga valmis
saada esimesel niitel.

“Selle niite silole tagab vita-
miinide ja mineraalide rikkus
tavaliselt kõige parema kva-
liteedi,” lausus juhataja Mati
Evert.  “Meie rohumaadel al-
gab silotegu kolmapäeval ja ka-
vandatud koguseks on 7500
tonni,” lisas ta.

Everti sõnul tuleb tänavusel
silovalmistamisel arvestada ka
võrdlemisi tagasihoidliku rohu-
kasvuga.

Alates möödunud reedest on
augusilo tehtud Jõgeva vallas
osaühingus Vaimastvere Agro.
“Püüame prognoositavat ilusat
ilma maksimaalselt ära kasu-
tada. Esmaspäeva õhtuks oli
eesmärgiks teha 1000 tonni silo
ja üle poole plaanitsetud ko-
gusest loodame valmis saada
esimesest niitest. Kokku vajab
meie 700-pealine veisekari silo

ligi 8000 tonni,” ütles juhatuse
liige Jaanus Teras.

Proovitakse
valmistada ka
rullsilo

“Sileerimist alustasime kera-
heinast ja teeme silo nii liblik-
õielistest kui muust rohust.
Lõplikku hinnangut kvaliteedi
kohta on praegu vara anda,
sest palju sõltub ilmastikust,”
nentis põllumajandusettevõtja.

Torma Põllumajanduse osa-
ühingus tehti eelmisel reedel
proovikogused rullsilo. Suurem
töö läheb aga lahti täna (teisi-
päeva) pärastlõunal.

“Kokku vajab meie kari
10 000 tonni silo, millest 7000-
8000 tonni kavatseme val-
mistada augusilona. Tänavu
valmis meil ka kuus uut silo-
auku  mõõtmetega 57 X 12 X 3
meetrit,” ütles põllumajan-
dusfirma tootmisjuht Aksel
Simson.

Põllumehed kavatsevad
palju silo valmistada

Põltsamaa piirkonna
veevärgi hankele tuli
kokku üheksa
pakkumist

Põltsamaa Vallavara OÜ käi-
vitatud Põltsamaa, Kolga-Jaani
ja Pajusi valla ühisveevärgi ja
kanalisatsioonisüsteemide pro-
jekteerimis- ja ehitustööde han-
kele laekus reedeseks tähtajaks
kokku üheksa pakkumist.

Hange oli jaotatud neljaks
osaks. Põltsamaa Vallavara
esindaja Valev Uus ütles, et osa
pakkumisi laekus vaid hanke
ühele osale, mõned mitmele osa-
le. “Odavama otsa pakkumised
jäävad eelarve piiridesse,” lau-
sus ta, märkides, et veevärgi
ehitustööde eelarve on 107 mil-
jonit krooni ehk 6,8 miljonit
eurot pluss käibemaks.

Uus lisas, et praegu tegeleb
hindamiskomisjon laekunud
pakkumiste läbivaatamisega ja
hanke võitja selgub kuu aja jook-
sul.

Varasema info põhjal tuleb
hanke esimeses osas hanke
võitjal rekonstrueerida ja rajada
reoveepumplad ning 22,1 kilo-
meetrit torustikke Põltsamaa
valla asulates Adaveres, Kama-
ris, Eskus ja Lustiveres. Teises
osas tuleb rekonstrueerida ja
rajada reoveepumplad ning 11,4
kilomeetrit torustikke Kolga-
Jaani ja Pajusi valla asulates
Kolga-Jaani alevikus, Leies, Pi-
sisaares ja Vägaris. BNS

Ansip: maamaksu
kaotamise ajend on
võimu
kuritarvitamine
Tallinnas

Reformierakondlasest peami-
nister Andrus Ansip kinnitas
esmaspäeval Riigikogus saadi-
kute arupärimisele vastates, et
valitsusliidu algatatud kodu-
omanike maamaksust vabasta-
mise seaduse eelnõu ajend on
võimu kuritarvitamine Tallin-
nas.

Ansipi kinnitusel ajendas va-
litsusliitu eelnõu algatama või-
mu kuritarvitamine Tallinna lin-
nas. BNS

Põllumehed on teinud esimesed proovikogused rullsilo. Suurem töö läheb lahti käesoleval
nädalal.                                                                                                                                                                                         FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ
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Ajal, mil räägitakse kahesa-
jakilomeetrise tunnikiiru-
sega sõitvatest rongidest ja
mugavast raudteeühendu-
sest Euroopaga, tundub dre-
siini ja kondiauru abil relsse
mööda kulgemine mõistuse-
vastase tegevusena. Ent
sportliku meelelahutuse ja
meeskonnatöö harjutusena
on see igati omal kohal, nagu
näitas Jõgeva linna päevade
raames peetud dresiinivõist-
lus.

RIINA MÄGI

Dresiinivõistlust ei peetud
Jõgeval päris esimest korda:
samasuguse ettevõtmisega tä-
histati viis aastat tagasi Tapa-
Tartu raudteeliini avamise 130.
aastapäeva. Nüüd siis tähistati
pisut ennatlikult 135. aasta-
päeva: raudteeliin avati teata-
vasti augustis.

“Arvasime, et linnapäevade
ajal on rahvast rohkem liikvel
ning tänu sellele tuleb dresii-
nivõistlusele rohkem nii võist-
lejaid kui ka publikut,” ütles
linnavalitsuse kultuuritöö pea-
spetsialist Hele Kull.

Võistlejate käsutuses oli kaks
Edelaraudteele kuuluvat käsi-
dresiini. Võisteldi küll kahel ma-
nööverdamiseks kasutataval
raudteeharul, ent Eesti Raud-
tee hoolitses siiski selle eest, et
võistluste ajal ükski rong Jõge-
va jaama ei läbiks. Sümboolse
pikkusega ehk  135-meetrine
(iga raudtee valmimisest möö-
dunud aasta kohta üks mee-
ter!) võistlusmaa tuli läbida
kaks korda ehk sõita lõpp-punkti
ja sealt jälle tagasi.

Kas ajas korraldajate poolt
saadetud põhjalik ohutusju-
hend mõnel seltskonnal võist-
lemisisu ära või oli põhjus
muus, aga võistkondi regist-
reerus mõnevõrra vähem, kui
loodeti: kümme. Turniirisüstee-
mis peetud võistlusel tähendas

Kondiauruga mööda raudteed
see seda, et järgmisse starti
tuli pahatihti minna enne, kui
eelmise väsimus puhatud sai.
Seda kurtsid ka üldvõitjaks ja
meesteklassi parimaks tulnud
Päästeameti võistkonna liik-
med Raino Poll, Elari Kliiman,
Venno Kivi ja Matti Kärmas.

“Meile sattusid algusest pea-
le üsna kõvad vastased ka, nii
et jõudu säästes ei saanud sõi-
ta ühtegi võistlussõitu,” tõdes
Raino Poll. “Rahulikus tempos
niisama veereda poleks dresii-
niga mingi probleem, aga võidu
sõitmine on päris karm koge-
mus. Selleks, et sekundijagu
aega parandada, tuleb ikka pä-
ris kõvasti pingutada.”

Dresiinisõitu polnud Pala-
muse kandi noormehed, kellest
Jõgeva päästekomandos tööta-
vad vaid Raino ja Elari, varem
proovinud.

“Ülemus käskis võistkonna
kokku panna ja hästi esineda.
Meie palusime sõbrad appi ja
täitsime ülemuse käsu karva-
pealt,” ütles Elari muiates.

Päästekomando lipu all võis-
telnutele tõi võidu mitte ainult
muskliramm, vaid ka õige tak-
tika. Nad oskasid nimelt dresiini
õigel ajal pidama saada, et ta-
gasiteed alustada. Kes seda
kunsti ei vallanud, sõitis maha
tunduvalt pikema maa ja kao-
tas asjatult aega.

Äriklassis Tallinna
Võitjad said auhinnaks äri-

klassi rongipiletid Jõgevalt Tal-
linna ja tagasi. Marsruudil Jõ-
geva-Tartu-Jõgeva saab pee-
nemas vagunis sõita teiseks
jäänud võistkond Tegijad. See
võistkond koosnes kaitseliit-
lastest — nagu viie aasta ta-
guse võistluse võitnud mees-
kondki. Nii et kaitseliitlased
üritasid küll tiitlit kaitsta, ent
päästemehed olid seekord tu-
gevamad. Tavainimese jaoks
polnud küll arvatavasti vahet,
kumb neist esimeseks tuli, sest

mõlema edu viitab sellele, et
Jõgeva kandis peaks olema
turvaline elada.

Kolmanda koha sai võistkond
Aeglane, milles andsid tooni ASi
Valmeco töötajad. Parim sega-
võistkond oli üks kahest linna-
valitsuse esindusest ehk Sega-
zum koosseisus Aime Andron,
Kaja Pärn, Karl Sakrits ja Erki
Teder. Teises linnavalitsuse
võistkonnas LV1 tegid kaasa
kõik linnavalitsuse liikmed ees-
otsas linnapea Kalmer Lai-
niga). Parim naiskond oli Jõ-
gevahe Pere esindus, kus tegid
kaasa Marika Järvet, Merike
Harjo, Tiia Lemvald ja Angela
Reinas.

Relsid kaela
“Meil vedas loosiga, nii et esi-

meses ringis me kaasa tegema
ei pidanud, vaid pääsesime ko-
he teise ringi,” ütles Marika
Järvet. “Nii pidime vähem jõu-
du kulutama. Aga distantsi tei-
ne pool oli ikkagi raske. Pärast
pidurdamist on päris keeruline
dresiin teises suunas liikuma
saada ja uuesti õige “pumpa-
misrütm” leida.”

Küsimusele, kas heale tule-
musele aitas kaasa ka tantsi-
des omandatud treenitus, vas-
tas Marika, et tantsijatel on
treenitumad jalad, dresiiniga
sõites oli aga rohkem vaja kä-
tejõudu. Et lähenemas on esi-
mene ülemaaline naiste tant-
supidu, mille üks korraldajaid
on folklooriselts Jõgevahe Pere,
panid tantsunaised võistlema
minnes otse loomulikult selga
tantsupeo reklaamsärgid.

Raudteelased olid võistlusel
esindatud Edelaraudtee ning
raudteede ehituse, remondi ja
hooldusega tegeleva OÜ
GoTrack võistkonnaga. Kohale
pidid tulema ka Eesti Raudtee
ja raudteeohutusega tegeleva
rahvusvahelise mittetulundus-
ühingu Operation Lifesaver
Estonia (OLE) esindus, ent neil

tuli tööasjade pärast lõpuks
Jõgevale sõidust loobuda.

“Kahju, et Eesti Raudtee ja
OLE kohale tulla ei saanud: neil
oli plaanis teha võistluste ajal
ka raudtee ja raudteeohutuse
alast teavitustööd, mis oleks
reedel jaamas kahe lapsega
toimunud intsidenti silmas pi-
dades suisa vajalik olnud,” üt-
les Hele Kull. “Eriti hea meel
on mul aga selle üle, et lisaks
asutuste-ettevõtete esindustele
tulid võistlema ka sõpruskon-
dadel põhinevad võistkonnad,
nagu Naabrid ja Linnumetsa.
Nemad olid ka esimesed, kes
võistluse vastu huvi ilmutasid
ja end registreerisid.”

Hele Kulli sõnul tulid Eesti
Raudtee ja Edelaraudtee dre-
siinivõistluse korraldamise
mõttega hästi kaasa ning panid
lisaks muule abile välja ka
auhindu. Omapärased relsi
ristlõiget kujutavad medalid
sündisid aga Edelaraudtee ja
Jõgeva linna tööõpetuseõpe-
tajate koostöös. Edelaraudtee
annetas relsijupid, õpetajad
saagisid need “viiludeks”, tegid
augud sisse ja lihvisid ära.
Tulemus oli vaatamist ja kand-
mist väärt.

Kui Jõgeval sõideti vaid kahel
dresiinil ja võistlus sai nelja-
kümne minutiga peetud, siis
mujal Eestis on toimunud ka
kahepäevaseid rahvusvahe-
lised relsirallisid, mille käigus
läbivad 10-15 võistkonda 150-
200 kilomeetrit. Neid on peetud
aga tavaliselt kas Tallinna-Pär-
nu või Tallinna-Viljandi raud-
teel.

“Tallinna ja Tartu vahel on
paraku rongiliiklus nii tihe, et
siin suuremaid relsirallisid kor-
raldada ei saa,” ütles Hele Kull.
“Midagi tuleks siiski välja mõel-
da, et raudteed linnale olulistel
sündmustel paremini ära ka-
sutada ning teadvustada, mil-
liseid ohte ja võimalusi see en-
das linna jaoks kätkeb.”

Dresiinivõistlus tõi Jõgeva jaama rohkesti rahvast. Sõiduki sai kõige kiiremini liikuma võistkond Päästeamet.
                                    FOTO: ANATOLI MAKAREVITŠ

Maavalitsus
Teisipäeval, 31. mail kell

10.00 külastab Siimusti laste-
aed-algkooli 5. klass maava-
nem Viktor Svjatõševi. Nelja-
päeval, 2. juunil on Mustvee
Vene Gümnaasiumis põhikooli
lõpueksam eesti keeles võõr-
keelena, välisvaatlejana osaleb
haridusnõunik Heiki Sildnik.
Reedel, 3. juunil kell 17.00
osaleb maavanem Viktor Svja-
tõšev Põltsamaal Käsiteokojas
Katre Arula näituse “Kinda-
mustriline-lapikirjaline” ava-
misel. Jõgevamaa koolides
viiakse läbi geograafiaeksam.
Laupäeval, 4. juunil kell 10.00
osaleb maavanem Tabiveres
Jõgevamaa XVII suvemängu-
de avamisel. Kell 11.00 osaleb
maavanem Põltsamaal SOS
Lasteküla peremajade esime-
se sünnipäeva tähistamisel.

Jõgeva linn
Teisipäeval, 31. mail kell

10.00 peetakse Rohutirtsu
lasteaias õppeaasta lõpu-
piknik, kell 11.00 algab sama
pidu Karikakra lasteaias. Kell
11.00 algab linnavalitsuse saa-
lis spordiveteranide nõupida-
mine. Kell 16.00 lõpetatakse
õppeaasta Jõgeva kunstikoolis,
kell 18.00 algab Jõgeva Güm-
naasiumis kevadkontsert lap-
sevanematele. Kolmapäeval,
1. juunil peavad Jõgeva Güm-
naasiumi “üheksandikud” tuti-
pidu. Jõgeva Ühisgümnaasiu-
mis on koolilaat. Neljapäeval,
2. juunil kell 10.50 ja kell 11.50
annab Jõgeva Gümnaasiumi
aulas etendusi kooliteatri Lib-
likapüüdja noorem rühm. Ree-
del, 3. juunil toimuvad Jõgeva
Ühisgümnaasiumis kooliaasta
lõpuaktused.

Jõgeva vald
Teisipäeval, 31. mail heliseb

Vaimastvere koolis  selle õp-
peaasta viimane koolikell. Ku-
remaa lasteaed-algkoolis pee-
takse lasteaia lõpupidu. Kol-
mapäeval, 1. juunil on Laiuse
põhikoolis tutipäev ja Siimusti
lasteaias koolisaatmispidu.
Jõgeva aleviku lasteaias tä-
histatakse lastekaitsepäeva.
Neljapäeval, 2. juunil algab
Vaimastvere kooli tublimate
õpilaste ning nende vanemate
preemiareis. Kell 16.00 pee-
takse laste hoolekandekomis-
joni koosolekut. Reedel, 3.
juunil on direktori pidulik vas-
tuvõtt Laiuse põhikooli pari-
matele lõpetajatele ja nende va-
nematele. Kuremaa lasteaed-
algkoolis on algkooli lõpuaktus.
Laupäeval, 4. juunil on ohtlike
jäätmete kogumisring Jõgeva
vallas. Pühapäeval, 5. juunil
kell 13.00 toimub Jõgeva valla
perepäev ja noorimate valla-
kodanike pidulik vastuvõtt Ku-
remaa lossis.

Pajusi vald
Kolmapäeval, 1. juunil sõi-

davad Pisisaare algkooli õpila-
sed ekskursioonile. Neljapäe-
val, 2. juunil kella 12.00-14.00
peetakse Pisisaare algkooli
spordiväljakul lastekaitse-
päeva. Reedel, 3. juunil kell
10.00 algab Pisisaare algkooli
lõpuaktus ja kell 13.00 Aidu
lasteaed-algkooli lõpuaktus.

Palamuse vald
Kolmapäeval, 1. juunil kell

15.00 avatakse Palamuse  O.
lutsu Kihelkonnakoolimuu-

seumis Eevi Kuslapi ja Aino
Roodla kootud vaipade näitus,
mis jääb avatuks 30. juunini.

Puurmani vald
Kolmapäeval, 1. juunil tä-

histatakse Puurmani gümnaa-
siumis lastekaitsepäeva spor-
di- ja matkapäevana, tublimad
õppurid viiakse Vudilasse. Kell
9.00-13.00 tähistatakse laste-
kaitsepäeva Siilipesa lasteaias.
Kell 10.00 algab Puurmani los-
sis  vallavanema vastuvõtt val-
la noorimatele kodanikele.  Kel-
la 15.00-19.00 toimuvad valla
lastekaitsepäeva üritused
Puurmani noortekeskuses.
Neljapäeval, 2. juunil tähis-
tatakse Puurmani gümnaa-
siumis parimate õppurite päe-
va, reedel, 3. juunil on viimase
koolipäeva aktus. Kell 10.00
algab Saduküla lasteaed-alg-
koolis lõpupidu. Laupäeval, 4.
juunil kell 16.00 tähistatakse
Saduküla kooli 245. aastapäe-
va.

Põltsamaa linn
Teisipäeval, 31. mail kell

17.00- 19.00 toimub Tõrukese
lasteaia õuel õppeaasta lõpu-
piknik. Kolmapäeval, 1. juunil
kell 8.15- 11.30 tähistavad PÜG
viiendad klassid Eesti lipu 127.
aastapäeva. Kell 10.00 osale-
vad Mari lasteaia kasvandikud
üle-eestilisel lasteaialaste ühis-
laulmisel ning toimub tutvu-
mispäev sügisel esmakordselt
lasteaeda tulevatele lastele ja
nende vanematele. Kell 10.30
algab linnavalitsuse parklast
väikelaste paraad. Kell 12.00-
14.00 on PÜG direktori vastu-
võtt I-VI klassi parimatele õpi-
lastele Veski tn koolimaja aulas.
Neljapäeval, 2. juunil kell
12.30-14.00 on PÜG õppenõu-
kogu. Kell 15.00 algab Põltsa-
maa lossi konvendisaalis linna-
pea vastuvõtt parimatele õpi-
lastele. Reedel, 3. juunil toi-
mub Tõrukese lasteaias teatri-
mäng. Kell 9.00 on PÜG kooli-
aasta lõpuaktus, kella 11.00-
13.00 direktori vastuvõtt pari-
matele VII-VIII ja X-XI klassi
õpilastele Veski tn koolimaja
aulas.

Põltsamaa vald
Teisipäeval 31. mail kell

10.20 algab Lustivere põhikoolis
tutipidu. Kolmapäeval, 1. juu-
nil on Adavere koolis tutipäev,
maastikumäng ja grillipidu.
Neljapäeval, 2. juunil jätkub
Adavere kooli projektipäeva-
üritus. Osa lapsi on Paides ve-
telpääste praktilisel õppusel,
koolis viiakse läbi esmaabi
praktiline õppus ja algklassid
lähevad matkale. Lustivere
lasteaias on pidzhaamapidu.
Reedel, 3. juunil kell 8.30
algab Lustivere põhikoolis lõ-
puaktus, kell 10.00 tunnusta-
takse parimaid õpilasi. Kell
18.00 algab vallavolikogu esi-
mehe ja vallavanema vastuvõtt
väga headele hinnetele õppinud
Põltsamaa valla õpilastele Ka-
mari Seltsimajas. Adavere koo-
lis peetakse viimase koolipäeva
aktus.

Torma vald
Kolmapäeval, 1. juunil toi-

mub Linnutaja lasteaias kooli-
saatmise pidu. Reedel, 3. juu-
nil võtab vallavanem vastu
tublisid õpilasi. Esmaspäeval,
6. juunil peetakse vallavalit-
suse istungit.
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Jõgeva linna päevad 27.-29. maini 2011

Argo Prinken palus Võrumaa pillimehel Ilmar Hellenurmel
mängida kandlel �Kevade� filmist tuttavat viisi ja viimane
laskis sellel kohe kõlada.

Lõuna Prefektuuri korrakaitsebüroo noorsoopolitseinik Kirly
Kadastik demonstreeris Jõgeva linnapeale Kalmer Lainile,
kuidas käiakse ümber avaliku korra räigete rikkujatega.

Linnavalitsuse avalike suhete peaspetsialisti kt Karl Sakrits
ja arenduse peaspetsialist Erki Teder tutvustasid linna mai-
nekujundusideid.

Kesklinna pargis toimus laupäeval kabevõistlus.

Linna sünnipäevakooki pakuti seekord kultuurikeskuse ees, mitte linnavalitsuse ees, nagu varasematel aastatel.

Jõgeva jaamas toimunud dresiinivõistlusel tegi kaasa kümme võistkonda.

Jõgeva kammerkoori kevadkontsert, mis algselt pidi aset leidma jaamas, toimus tuulise ilma tõttu Betti Alveri Muuseumis.
Kammerkoori kontsertmeistriks oli Tiit Käosaar.                                                                                                                               FOTOD: ANATOLI MAKAREVITÐ


